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§ 123 

Adjungering 

Beslut 
Arbetsutskottet adjungerar Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson (V) och Christina Ståldal 
(NL) till dagens sammanträde med rätt att delta i överläggningarna. 
 
- - - - - 
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§ 124 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Anmälningar KSAU 2014-10-14 

Skrivelser  
 

  

Inbjudningar 
 

  

Rapporter 
 

Revisionsrapport och revisionsskrivelse nr 
1/2014 om hemtjänsten 

Hanteras av SÄN 

  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 14:38 Budgetförutsättningar 2014-
2018 

 

Övrigt 
 

Protokoll nr 5/2014 Vårljus  
Protokoll 2014-10-03 SBBF  
 
- - - - - 
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§ 125 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar att det inte fanns några delegationsbeslut. 
 
- - - - - 
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§ 126 Dnr KFKS 2013/182-040 

Delårsrapport för tertial 2 Nacka kommun – januari-
augusti 2014  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa delårsrapport för perioden 
januari-augusti 2014 samt prognosen för helåret 2014. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att uppdra åt stadsdirektören att låta 
genomföra en extern genomlysning av social- och äldrenämndens ekonomi och 
organisation. 
 

Ärende 
Det ekonomiska utfallet för perioden januari-augusti 2014 är 96 miljoner kronor, vilket är 
37 miljoner kronor bättre än budget. Årsprognosen för såväl balanskravsresultatet som för 
årets resultat är 72 miljoner kronor, vilket är 12 respektive 11 miljoner kronor bättre än 
budget. Ett förväntat underskott inom social- och äldrenämnden på 35 miljoner kronor 
vägs till viss del upp av överskott inom andra nämnder, främst utbildningsnämnden och 
tekniska nämnden. Skatteintäkterna är högre än budgeterat och de finansiella kostnaderna 
lägre, till följd av ett lågt ränteläge och en aktiv finansförvaltning. Årsprognosen är 
förbättrad sedan tertial 1. Kommunens ekonomi bedöms vara i balans, även om 
underskottet inom social- och äldrenämnden fortfarande är bekymmersamt.  
 
Nämnderna bedömer läget för sina verksamhetsresultat som goda. Positivt är att den totala 
nöjdheten med förskolor och skolor har ökat. Den totala sjukfrånvaron bland kommunens 
medarbetare för perioden januari – juli 2014 uppgår till 4,8 procent, vilket innebär att 
sjukfrånvaron ligger på samma nivå som för motsvarande period i fjol. 
 
Den sammantagna bedömningen av läget är att kommunen har en god ekonomisk 
hushållning, eftersom samtliga åtta kommunövergripande mål för verksamhet och insatta 
resurser nås. 
 
Till kommunstyrelsens sammanträde korrigeras tjänsteskrivelsens tabell med 
mandatfördelningen.  

Handlingar i ärendet 
Ekonomienhetens tjänsteskrivelse den 22 september 2014 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) 
och Eva Öhbom Ekdahl (M), bifall till ekonomienhetens förslag med följande tillägg. 
 
”Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar därutöver åt stadsdirektören att låta genomföra 
en extern genomlysning av social- och äldrenämndens ekonomi och organisation.” 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”En förbättrad ekonomisk prognos har också inbyggda kostnader i form av minskade 
satsningar på underhåll och verksamhet som man skjuter framför sig. De sociala 
kostnaderna är stigande och drog- och alkoholbruket likaså. Större förebyggande insatser 
behöver sättas in för individens bästa, speciellt barn och ungdomar, och för att minska 
ökande framtida kostnader. Många behov finns att fylla som man har underlåtit att möta, 
som mer resurser till skolor, förskolor, fritidshem, bibliotek och underhåll och utveckling 
av sportanläggningar. Nackalistan återkommer till detta i samband med eget budgetförslag.  
Under rubriken ”Omvärldsanalys” finns felaktigheter i presentationen av valresultatet 2014 
och mandatfördelning för Nackalistan. Det är andra gången inom denna valperiod som 
Nackalistan får skylta med felaktig information från kommunen. Kvalitetskravet behöver 
höjas när det gäller att kolla faktaunderlag i handlingar som är offentliga.” 
 
Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 
 
”SLKs rapport har resultatet belastats med 35 mkr hänförligt till kommunens åtagande i 
samband med tunnelbaneavtalet. Kommunstyrelsen har ännu inte godkänt detta 
redovisningssätt eftersom kommunens avsikt är att huvuddelen av dessa kostnader ska 
finansieras genom exploateringsbidrag i samband med kommande byggnation av bostäder 
och arbetsplatser på Västra Sicklaön.” 
 
- - - - - 
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§ 127 Dnr KFKS 2014/1-201 

Risk- och konsekvensanalys av tunnelbaneavtalet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Ärende 
Nacka kommun har tecknat ett avtal om tunnelbana med staten, Stockholms läns landsring 
samt Stockholms stad, Järfälla kommun och Solna stad. Stadsledningskontoret har på 
uppdrag av kommunstyrelsen identifierat risker och konsekvenser med tunnelbaneavtalet. 
En övergripande risk är att takten i bostadsbyggandet inte kan hållas på den nivå som 
krävs. Utmaningar är kompetensförsörjning och att ytterligare effektivisera 
stadsbyggnadsprocessen. Vidare ska välfärdstjänster byggas ut i den takt som den växande 
befolkningen kräver och i rätt tid. Ytterligare en risk är en vikande opinion bland 
medborgarna för stadsutvecklingen. En tydlig kommunikation från kommunens sida måste 
ske för att skapa förståelse för projektet och dialogen med medborgarna ska intensifieras.  
 
För att minska risker och möta utmaningar pågår ett omfattande arbete; en ekonomisk 
kalkyl för projektet Nacka stad är under utveckling och en modell för ekonomiska 
långtidsberäkningar för kommunens ekonomi i sin helhet tas i bruk 2015, en 
kommunikationsstrategi har tagits fram och en långsiktig lokalförsörjningsplan blir klar 
under hösten 2014. Uppföljning av riskerna ska ske löpande i samband med bokslut eller 
om något särskilt inträffar. Det möjliggör att åtgärder kan vidtas för att minska risker och 
konsekvenser. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 augusti 2014 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi Moderater tycker att det är bra att dra tunnelbana till Nacka. Det ger möjlighet för fler 
att åka kollektivt och att vi kan bygga många nya bostäder. Avtalet är bra för Nacka och 
Nackaborna. Utan den föreslagna lösningen där olika parter är med och bidrar så blir det 



 12 (45) 
 14 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

ingen tunnelbana. Risk- och konsekvensbedömningen ger inget stöd för motsatt 
uppfattning.”  
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
Protokollsanteckning Bilaga 1 
 
- - - - - 
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§ 128 Dnr KFKS 2014/240-041 

Investerings beslut- och sammanställning tertial 2 år 
2014 kommunen totalt 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärende 
Kommunens pågående investeringar för åren 2014-2017 omsluter 2,7 miljarder kronor där 
exploatering ingår med 720 miljoner kronor. För år 2014 prognostiserades vid tertial 1 att 
investeringarna skulle uppgå till knappt 800 miljoner kronor. Efter senaste uppdateringen 
är prognoserna till 573 miljoner kronor. Ackumulerat utfall per sista augusti uppgår till 308 
miljoner kronor. 
 
Totalt föreslås beslut om tillkommande medel med 538,7 miljoner kronor. Av dessa avser 
498,1 miljoner kronor medel för 38 nya projekt och 40,6 miljoner kronor avser tillägg för 
åtta tidigare beslutade projekt.  
 
Fastighetsområdet föreslår beslut för fyra nya projekt om 272,5 miljoner kronor och 3 
miljoner kronor för ett tidigare beslutat projekt. Tekniska nämnden föreslår beslut om 
143,1 miljoner kronor för 28 nya projekt och ytterligare 16,1  miljoner kronor för 3 tidigare 
beslutade. Fritidsnämnden föreslår 51,0  miljoner kronor för sex nya projekt och 5 miljoner 
kronor för ett redan beslutat projekt.  
Välfärd skola föreslår nya medel med 30 miljoner kronor för inventarier för år 2017 och ett 
tillägg med 3 miljoner kronor för år 2014. Välfärd samhällsservice föreslår 1,5 miljoner 
kronor för inventarier år 2017 och återlämnar 1 miljon från redan beslutade ramen för 
2014. Social- och äldrenämnden föreslår tillägg med 12 miljoner kronor för ett tidigare 
beslutat projekt. 
 
Exploaterings- och markenheten prognostiserar för år 2014 intäkter med 144 miljoner 
kronor och kostnader med 294 vilket ger en justerad nettobudget på 150 miljoner kronor. 
För den totala projektportföljen för kommande år föreslås tillägg med 11,4 miljoner 
kronor.  
 
Av de nya föreslagna medlen för nya projekt prognostiseras 19 miljoner kronor att 
förbrukas år 2014 och 135 miljoner kronor under 2015. Resten 344,1 miljoner kronor av de 
begärda nya medlen prognostiseras för åren 2016 till 2018. 
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Tillägg för nya medel för tidigare beslutade projekt om 40,6 miljoner kronor prognostiseras 
största delen att förbrukas under åren 2014 och 2015.  
 

Handlingar i ärendet 
Ekonomienhetens tjänsteskrivelse den 3 september 2014 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 129 Dnr KFKS 2014/240-041 

Mål och budget 2015-2016 inklusive taxor 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärende 
Fredrik Holmström, controller på ekonomienheten informerade kort i ärendet. 
 

Handlingar i ärendet 
Ekonomienhetens pm den 6 oktober 2014 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 130 Dnr KFKS 2014/222-003 

Reglemente för kundval 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för kundval i 
Nacka kommun. Reglementet träder i kraft den 1 februari 2015.  
 

Ärende 
Som ett led i att vårda och utveckla kundvalen har auktorisationsvillkoren gåtts igenom för 
att säkerhetsställa att de är enhetliga och uppföljningsbara. Genomgången visade att det 
behövs ett samlat styrdokument som definierar kundvalsmodellen i sin helhet.  Det 
föreslagna reglementet beskriver kommunfullmäktiges styrning av kundvalen, liksom 
nämndernas uppdrag och ansvar för kundvalssystemen. Förslaget till reglemente innehåller 
att det som idag kallas enbart auktorisationsvillkor fortsättningsvis ska kallas generella 
auktorisationsvillkor, medan nämnderna antar specifika auktorisationsvillkor för vardera 
kundvalssystem. I förslaget till reglemente tydliggörs nämndernas ansvar för utveckling av 
kundvalen. För att säkerställa att uppföljning och utvärdering sker på samma sätt och på 
lika villkor föreslås att nämnderna för varje kundval antar en modell för uppföljning och 
utvärdering av anordnarna.   
 
Vid sammanträdet den 22 september 2014 återremitterade kommunfullmäktige, med stöd 
av kommunallagens regler om minoritetsskydd, ärendet för att auktorisationsvillkoren 
skulle kompletteras med villkor om att offentlighetsprincipen och meddelarskydd skulle 
gälla och om kollektivavtalsliknande villkor. Enligt stadsledningskontoret skulle den typen 
av villkor medföra uppgifter för kommunen som den inte är lämpad för. Utlämnande av 
allmän handling prövas enligt tryckfrihetsförordningen och offentlighets- och 
sekretesslagen av domstol; ett sådant krav i kundval skulle medföra att kommunen i 
domstol ska kunna bevisa att en brist i utlämnande är grund för sanktioner mot 
anordnaren. Detsamma gäller meddelarskydd, där kommunen skulle ta på sig 
justitiekanslerns och JO:s funktion. Att ställa krav på kollektivavtalsliknande villkor strider 
mot EU-rätten. Effekten av att kommunen skulle agera mot en anordnare som inte 
uppfyllde sådana, är att kommunen åsidosätter den svenska modellen där 
arbetsmarknadens parter hanterar de frågorna. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 oktober 2014 
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Det är med stor ledsamhet som vi konstaterar att kundvalsmodellen för moderaterna 
enbart innebär dogmatisk privatisering, istället för att använda modellen till att höja 
kvaliteten i verksamheten och i utförandet. Vi konstaterar också att vårt återremissyrkande 
inte har besvarats korrekt och därmed är grunden på vilket detta förslag vilar på felaktigt. 
Svaret innehåller en del juridiska irrfärder i varför det vore fel att vid användandet av 
skattepengar också ställa krav om öppenhet och meddelarskydd. I svaret återfinns bland 
annat påståendet om att kravet på kollektivavtalsliknande villkor skulle bryta mot EU-
rätten. Detta är direkt osant och ett flagrant felaktigt påstående. Krav på svenska 
kollektivavtal är inte i enlighet med EU-rätten, men kravet på villkor som liknar detta, d.v.s. 
kollektivavtalsliknande villkor är helt och hållet i enlighet med EU-rätten.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet är i grunden emot systemet med kundval i Nacka. Systemet reducerar 
medborgaren till kund.  Väljer man fel så ligger ansvaret på den enskilde medborgaren 
istället för att kommunen tar ett gemensamt ansvar att alla medborgare får tjänster av bästa 
kvalitet. Men så länge kundvalssystemet finns kvar så är det viktigt att relevanta krav ställs 
på utförarna och att en regelbunden och noggrann uppföljning görs. Det nu föreslagna 
reglementet saknar, enligt vår åsikt, ett antal viktiga punkter. Därför har vi drivit frågan, 
genom KSAU, KSSU, Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige, om att genom en 
återremiss få till ändringar i reglementet. I KF blev det en minoritetsåterremiss men som 
vanligt så resulterar det inte i någon förändring av förslaget. Återremissgrunden har för vår 
del varit att 
• Företagen ska ha krav på sig att ha kollektivavtal eller åtminstone ha 

kollektivavtalsliknande villkor för de anställda 
• Personalen ska omfattas av meddelarskydd 
• Kommunalt finansierad verksamhet ska omfattas av en offentlighetsprincip 
• Företagen ska följa de mål, riktlinjer, policys och motsvarande dokument 

som den kommunala verksamheten omfattas av, som exempel kan nämnas 
miljömål och medarbetarpolicy.” 

I remissutlåtandet anges att det är inte fungerar juridiskt med dessa krav. Där är vi i 
Vänsterpartiet av en annan åsikt. Särskilt intressant är det frågan om kollektivavtal eller 
kollektivavtalsliknande förhållanden. Detta återfinns i den nya regeringens 
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överenskommelse om vinster i välfärlden där det påpekas att detta krav måste in i alla 
upphandlingar nu när EU-rätten förändrats och medger det. 
Därför vidhåller Vänsterpartiet så klart dessa krav, krav som vi menar skulle vara till stor 
fördel både för de som arbetar i verksamheterna och för brukarna av verksamheterna.” 
 
- - - - - 
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§ 131 Dnr KFKS 2014/640-730 

Förändrade kundvalssystem för hemtjänst, ledsagning 
och avlösarservice inklusive nya checkbelopp  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärende 
Social- och äldrenämnden gjorde under 2013 en översyn av kundvalet för hemtjänst, 
ledsagning och avlösning för att uppnå långsiktighet och stabilitet i kundvalssystemet. 
Baserat på översynen har social- och äldrenämnden tagit ställning till att dela upp det 
kundvalssystemet i ett för  

• hemtjänst, ledsagning och avlösning enligt socialtjänstlagen och ett för  
• ledsagarservice och avlösarservice enligt lagen om särskilt stöd och service till vissa 

funktionshindrade samt avlösning för barn och ungdomar enligt socialtjänstlagen.  
 
Nämnden vill också genomföra förenklingar av ersättningsreglerna och införa en ny 
timersättning som justeras enligt omsorgsprisindex.  
 
Stadsledningskontorets förslag överensstämmer materiellt med social- och äldrenämndens 
förslag men har justerats för att förslaget ska vara formellt korrekt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 september 2014 § 113 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 september 2014 
Social- och äldrenämnden den 17 juni 2014 § 99 
Översyn av kundvalet för hemtjänst, ledsagning och avlösning. Slutrapport 2014. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 september 2014 § 113 
Ärendet bordlades till arbetsutskottets sammanträde den 14 oktober 2014. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 17 juni 2014 
Social- och äldrenämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
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1. Kommunfullmäktige inför kundvalssystem för ledsagarservice och avlösarservice 
enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) samt avlösning 
enligt socialtjänstlagen (SoL) för barn och ungdomar fr.o.m. 2015-01-01. 

 
2. Kommunfullmäktige fastställer checkbeloppen för ledsagarservice och avlösar-

service enligt LSS samt avlösning enligt SoL för barn och ungdomar till följande 
belopp 
Ersättning 2014 års nivå Ledsagarservice Avlösarservice 
Kommunal anordnare, kr/tim 314 304 
Privat anordnare, kr/tim 
inkl. 2 % momskompensation 320  310 

 
3. Kommunfullmäktige fastställer checkbeloppen för hemtjänst, ledsagning och 

avlösning enligt SoL till följande belopp 
Ersättning 2014 års nivå Hemtjänst Ledsagning Avlösning 
Kommunal anordnare, kr/tim 378 314 304 
Privat anordnare, kr/tim 
inkl. 2 % momskompensation 385  320 310 

 
Social- och äldrenämnden fattar följande beslut: 

1. Social- och äldrenämnden antar nya tillämpningsanvisningar till ”Villkor för att vara 
godkänd anordnare av ledsagarservice och avlösarservice enligt LSS samt avlösning 
enligt SoL för barn och ungdomar”. 

2. Social- och äldrenämnden beslutar att ickevalsalternativet för ledsagarservice och 
avlösarservice tas fram genom att årligen i januari upprätta en lista över godkända 
anordnare, som är ickevalsalternativ vardera under en månads tid. 

3. Social- och äldrenämnden antar reviderade tillämpningsanvisningar till ”Villkor för 
att vara godkänd anordnare av hemtjänst, ledsagning och avlösning”. 

4. Social- och äldrenämnden antar ”Övergångsregler gällande krav på utbildning för 
personal inom kundval för hemtjänst, ledsagning och avlösning”. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 132 Dnr KFKS 2014-482-003 

Reglemente för kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för 
kommunalt partistöd.  
 

Ärende 
Nya regler för kommunalt partistöd i kommunallagen trädde i kraft 1 februari 2014. 
Reglerna gäller från och med 15 oktober 2014, det vill säga från mandatperioden 2014-
2018. I samband med de nya reglerna måste varje kommun anta vissa lokala regler för 
partistödet för att den nya lagen ska kunna tillämpas fullt ut. Därför har ett förslag till 
reglemente partistöd för Nacka tagits fram utifrån Sveriges Kommuner och Landstings 
(SKL) rekommendationer. De största förändringarna blir: 

- Det är inte längre tillåtet att använda partistödet till att finansiera politiska 
sekreterare. 

- Kravet för att få partistöd skärps. Ett parti måste vara representerat i 
fullmäktige för att få partistöd. Uppfylls inte det betalas inget nytt partistöd ut 
nästkommande år. 

- Det införs ett krav på årlig redovisning av partistödet för varje parti. Varje parti 
måste redovisa för kommunen vilka ändamål partistödet har använts till. 
Uppfylls inte redovisningskravet kommer inget nytt partistöd att betalas ut. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 september 2014 § 119 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 september 2014 
Förslag till reglemente för kommunalt partistöd 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 september 2014 § 119 
Ärendet återremitteras för att kompletteras med tydligare riktlinjer för hur den nya 
lagstiftningen ska tillämpas i Nacka och hur partistödet får användas.  
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 133 Dnr KFKS 2011/537-265 

Naturreservatet Skuruparken 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärende  
Området benämnt Skuruparken har stora värden ur natur-, kultur och rekreationssynpunkt. 
Syftet med att föreslå Skuruparken son naturreservat är att bevara och utveckla områdets 
värden för rekreation, kulturhistoria och biologisk mångfald. 
 
Enligt 7 kap. 4 § miljöbalken får ett markområde av kommunen förklaras som 
naturreservat i syfte att bevara biologisk mångfald, vårda och bevara värdefulla naturmiljöer 
eller tillgodose behov av områden för friluftslivet. 
 
Kommunfullmäktige antog förslaget till naturreservat Skuruparken 2011-12-12. Beslutet 
överklagades till länsstyrelsen som 2013-09-13 upphävde beslutet på grund av formaliafel, 
främst för brister i hanteringen kring kungörelsedelgivning och föreläggande för mark- och 
sakägare att yttra sig över förslaget till naturreservat.  
 

Handlingar i ärendet 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 3 oktober 2014 
Naturreservatet Skuruparken: sammanställning av remissvar och ämnesuppdelning av 
remissvar 
Föreskrifter, avgränsning och skötselplan för naturreservatet Skuruparken, september 2014 
Tomtkarta i arrendeavtal som JM tecknat med stugägarna 
Naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 59 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 59 
1. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. 

miljöbalken förklara Skuruparken som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning 
och skötselplan daterad september 2014, bilaga 2 till stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 
 

2. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. 
miljöbalken utse naturreservatsnämnden som reservatsförvaltare. 
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3. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel 

om 7 miljoner kronor för iståndsättande av naturreservatet Skuruparken under 
perioden 2015-2017. 
 

4. Naturreservatsnämnden beslutade för egen del att, på sidan 18 i Föreskrifter, 
avgränsning och skötselplan för Skuruparken daterad september 2014, längst ned i 
sista stycket under rubriken Stugbebyggelse, ligga till meningen ”Tillämpningen av 
naturreservatsföreskrifterna påverkas inte av arrendeavtalen”. 

 

Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 
 
”Avsnittet om befintliga stugor (sid 18) och tillhörande karta kommer att uppfattas som ett 
de facto-erkännande av de nya arrendeavtalen. Detta avsnitt i de förslagna 
reservatsföreskrifterna måste enligt min uppfattning omarbetas.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Många turer karaktäriserar detta ärende. En del hade sluppits om man hade gjort rätt från 
början och i processen och därmed minskade kostnader. Förslaget om ett års ytterligare 
interemistiskt förbud behöver analyseras vad gäller konsekvenser. De nya arrendena som 
har ingåtts under tidigare interemistiskt förbud pekar på att förbudet inte har haft avsedd 
verkan och att kommunens hantering har varit passiv i kommunikationen av innebörden i 
förbudet. Nackalistan återkommer med en mer utvecklad analys av detta i ett senare skede 
av beslutsprocessen.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet vill att ett Skuruparken snarast blir naturreservat och att stugorna i parken 
på sikt försvinner eller åtminstone blir färre. Markägaren har, under den tid då det 
interimistiska förbudet mot åtgärder som försvårar naturreservatsbildningen gällt, slutit 
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med stugägarna. Det är anmärkningsvärt. Nu hävdar kommunens förvaltning att det 
avtalen inte påverkar möjligheten att hävda reservatet. Samtidigt så finns avtalen noterade i 
reservatsföreskriften. Risken är uppenbar att stridande intressen till slut kan komma att 
hamna i en formell tvist. Om kommunen då trots allt inte skulle få gehör för sin 
uppfattning att avtalen inte har någon påverkan på reservatet, då kan det förhållande att 
kommunen noterar avtalen som giltiga sådana ha en på verkan. Vi bedömer alltså att det 
finns en risk att obstruktionen att inte bry sig om kommunens beslutade förbud lyckas. Vår 
slutledning av detta är att reservatsföreskriften ska formuleras om när det gäller 
stugavtalen.” 
 
- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2011/537-265 

Naturreservatet Skuruparken 
Förlängning av intermistiskt förbud 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 
Skäl till beslut 
I september 2013 upphävde länsstyrelsen med hänvisning till brister i formella hänseenden 
kommunfullmäktiges beslut 2011-12-12 om inrättande av naturreservat Skuruparken. Det 
interimistiska förbudet mot vissa åtgärder kvarstod emellertid på grund av skyddsbehovet, 
men det förtydligades att detta gällde till 2014-12-12. För att ett nytt beslut om 
naturreservat ska kunna fattas har ett nytt samråd skett och ett reviderat förslag till 
reservatsbestämmelser för Skuruparken föreslås antas av kommunfullmäktige. Det är 
många sakägare som berörs och även ett nytt beslut förväntas bli överklagat. Med 
anledning av detta och att skyddsbehovet kvarstår för området finns det särskilda skäl att 
förlänga det interimistiska förbudet med ett år.   
 
Det interimistiskt förbud behövs för är att markägare och sakägare inte ska vidta åtgärder, 
innan beslut om naturreservat vunnit laga kraft, som innebär privatisering av mark och som 
därmed minskar det allmänna rekreationsvärdet av området. 
 
Ärende 
I samband med att länsstyrelsen i september 2013 upphävde kommunfullmäktiges beslut 
om inrättande av naturreservat Skuruparken tidsbegränsades det interimistiska förbudet 
mot åtgärder enligt föreskrifternas A-del som avser att hindra åtgärder som minskar 
områdets allmänna rekreationsvärde. Tidsbegränsningen sattes till 2014-12-12. 
 
Nytt samråd har skett och i sitt beslut 17 september 2014 § 59 föreslår 
naturreservatsnämnden kommunfullmäktige att förklara Skuruparken som naturreservat 
enligt föreskrifter, avgränsning och skötselplan daterad september 2014. För att inte riskera 
att åtgärder vidtas som strider mot syftet med reservatet föreslås kommunfullmäktige 
samtidigt fatta beslut, enligt § 61, om att förlänga det interimistiska förbudet från 2014-12-
13 och ett år framåt. 
 

Handlingar i ärendet 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 26 september 2014 
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Regeringsbeslut 140710 angående överklagande av interimistiskt förbud avseende 
naturreservat Skuruparken. 
Naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 61 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 61 
Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta beslut att förlänga det gällande 
interimistiska förbudet beslutat av kommunfullmäktige den 12 december 2011, § 349, 
gällande område Skuruparken. Förlängningen ska ske från 2014-12-13 och ett år framåt. 
 

Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Många turer karaktäriserar detta ärende. En del hade sluppits om man hade gjort rätt från 
början och i processen och därmed minskade kostnader. Förslaget om ett års ytterligare 
interemistiskt förbud behöver analyseras vad gäller konsekvenser. De nya arrendena som 
har ingåtts under tidigare interemistiskt förbud pekar på att förbudet inte har haft avsedd 
verkan och att kommunens hantering har varit passiv i kommunikationen av innebörden i 
förbudet. Nackalistan återkommer med en mer utvecklad analys av detta i ett senare skede 
av beslutsprocessen.” 
 
Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 
 
”Under den tid som det intermistiska förbudet gällt, har arrendeavtalen förlängts till 15 år 
med utökade tomtplatser. 
Om det ska vara meningsfullt att förlänga det intermistiska förbudet ytterligare ett år måste 
det rimligen kopplas till en vilja och beredskap för att försvara reservatets syfte och 
motverka åtgärder som riskerar Skuruparkens natur- och rekreationsvärden för 
allmänheten.” 
 
- - - - -  
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§ 135 Dnr KFKS 2013/560-100 

Kartläggning av Nackas etableringsprocess gällande 
flyktingmottagandet i kommunen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
År 2013 genomfördes på uppdrag av kommunstyrelsen en bred översyn av flykting-
mottagandet i Nacka kommun med fokus på organisation och ekonomi. Det ledde till ett 
beslut i kommunstyrelsen att man önskade få en helhetsbild och samsyn gällande flykting-
mottagandet i kommunen för att på ett effektivt sätt säkerställa att flyktingar snabbt 
kommer i arbete och har egen försörjning. I ett första steg mot att nå en helhetssyn genom-
förde kommunen en kartläggning av etableringsprocessen, där kommunen, försäkrings-
kassan och samordningsförbundet Välfärd i Nacka deltog. Kartläggningen har identifierat 
ett antal utvecklingsområden. Ett av utvecklingsområdena är vikten av att arbetet sam-
ordnas med arbetsförmedlingen, som har samordningsansvaret för etableringen. Nästa steg 
i arbetet med att få en så bra integrering och etablering av våra flyktingar som möjligt fort-
sätter inom flera områden. 
 
Social- och äldrenämnden och arbets- och företagsnämnden beslutade att lämna ärendet 
som information till kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 september 2014 
1. Social- och äldrenämnden den 23 september 2014 § 156 
2. Arbets- och företagsnämnden den 24 september 2014 § 38 
3. Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 128 
4. Rapport Flyktingmottagande dem 26 september 2013 
5. Rapport Nacka kommun etableringsprocess 28 augusti 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i social- och äldrenämnden den 23 september 2014 § 156 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att notera informationen till 
protokollet. 
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Beslut i arbets- och företagsnämnden den 24 september 2014 § 38 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att notera informationen till 
protokollet. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det här ärendet utvärderar hur Nacka kommun tar emot flyktingar som kommer till 
kommunen. Vi bedömer att det finns en hel del brister även om mycket också fungerar. 
Det största problemet är dock att Nacka inte på långa vägar tar emot flyktingar i den 
utsträckning som kommunens storlek motiverar. Ska kommunerna i Sverige dela på 
uppdraget så har Nacka långt kvar till att ta ansvar för ”sin” andel. Det gäller särskilt också 
för ensamkommande flyktingbarn.  
 
En stor svårighet för kommunen har varit att finna bostäder, något som självklart hänger 
ihop med mängden och typen av bostäder som byggts i Nacka. Det är samma svårighet 
som ungdomar och personer som saknar hög inkomst eller förmögenhet råkar ut för. För 
alla dessa grupper skulle ett kommunalt bostadsföretag göra stor nytta. Men oavsett det så 
måste ändå Nacka ta sitt ansvar för flyktingmottagandet. Kommunen har stora möjligheter 
att göra det. Jämfört med den ”spontana” ökningen av invånare i Nacka så är det ändå en 
försvinnande litet antal personer det handlar om.” 
 
- - - - - 
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§ 136 Dnr KFKS 2014/839-631 

Samverkansavtal och ny resursfördelningsmodell 
Stockholms läns gymnasieregion 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet. 
 

Ärende 
Kommunförbundet i Stockholms län, KSL, har gjort en översyn av Stockholms läns sam-
verkansavtal avseende gymnasieregionen. Översynen har resulterat i en rekommendation 
från KSL till länets kommuner att ställa sig bakom reviderat samverkansavtal inkluderande 
programpeng och programpengsuppräkning samt modell för strukturtillägg. Syftet med det 
nya avtalet har varit att skapa bästa möjliga förutsättningar för en samverkan för elevernas 
bästa.  

Utbildningsnämnden har behandlat frågan och beslutat att föreslå kommunstyrelsen att 
ställa sig bakom avtalsförslaget. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 september 2014 
Utbildningsnämnden den 23 september 2014 § 55 
Översyn av samverkansavtal och gemensam programpeng – GG 2.0 med tillhörande bilaga 
1, 2a, 2b och 2c (Kommunförbundet i Stockholms län) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 23 september 2014 § 55 
Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att ställa sig bakom Kommunförbundet i 
Stockholms läns förslag till nytt samverkansavtal inkluderande programpeng och 
programpengsuppräkning samt modell för strukturtillägg, enligt bilaga 1. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), att ärendet 
bordläggs. 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
- - - -   



 31 (45) 
 14 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 137 Dnr KFKS 2014/310-106 

Översyn av Mälardalsrådets utskott 
Yttrande till Mälardalsrådet 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över det remitterade 
förslaget om en översyn av Mälardalsrådets utskott.  

Ärende 
Mälardalsrådets styrelse har remitterat Översyn av Mälardalsrådets utskott till sina medlemmar. 
Remissvar kan lämnas senast 31 oktober. Styrelsen anser att organisationens nuvarande 
indelning i fyra utskott behöver utvecklas. Närvaron är låg i utskotten och det är ofta 
samma ledamöter som närvarar vilket gör att verksamheten blir begränsad.  
 
Styrelsen för Mälardalsrådet har tagit fram fyra alternativa förslag till organisation och vill 
att medlemmarna tar ställning till frågan: Vilket av nedanstående alternativ förordar 
kommunen/landstinget beträffande Mälardalsrådets utskottsorganisation? I förslaget till yttrande 
förordar Nacka kommun alternativ två med arbetsgrupper istället för utskott. 
 

Handlingar i ärendet 
Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 19 augusti 2014 
Förslag till yttrande 
Remiss 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
samordnings- och utvecklingsenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2014/503-103 

Utveckling av Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) 
inför mandatperioden 2015-2018 
Yttrande 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över remiss Utveckling 
av KSL inför mandatperioden 2015-2018. 

Ärende 
Styrelsen för KSL beslutade den 12 juni 2014 att remittera förslag till Utveckling av KSL inför 
mandatperioden 2015-2018. Förslaget innebär både förändringar i styrningen av 
organisationen och vilken inriktning verksamheten ska ha under mandatperioden. 
Stadsledningskontorets förslag till yttrande innebär ett tillstyrkande av det remitterade 
förslaget. 
 

Handlingar i ärendet 
Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 24 september 2014 
Förslag till yttrande 
Remiss 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med samordnings- och utvecklingsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 139 Dnr KFKS 2014/499 

IT-forums framtida inriktning 
Yttrande 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande angående IT-forums 
framtida inriktning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

Ärende 
Kommunen är med i det regionala samverkansorganet IT-forum. IT-forum utgör en del 
inom Kommunförbundet Stockholms län. Inför kommande mandatperiod har styrgruppen 
för IT-forum tagit fram ett förslag till framtida inriktning, som alla medlemskommuner har 
möjlighet att yttra sig över. Stadsledningskontoret menar att förslaget till stora delar är bra, 
men att det konkreta samarbetet kring IT-frågor behöver förstärkas.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 oktober 2014 
Förslag till yttrande 
Förslag till framtida inriktning för IT-forum 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 140 Dnr KFKS 2014/867/106 

Länsgemensamma riktlinjer för handläggning av ärenden 
kring ensamkommande barn 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar de av Kommunförbundet Stockholms Läns föreslagna riktlinjerna 
för handläggning av ärenden vid socialtjänsten kring ensamkommande barn. 
 
Kommunstyrelsen noterar att social- och äldrenämnden har gett in ett yttrande till 
Kommunförbundet Stockholms län om behov av ytterligare förändringar i de 
länsgemensamma riktlinjerna. 
 

Ärende 
Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) har genomfört ett länsövergripande arbete med 
att ta fram riktlinjer för socialtjänstens handläggning av ensamkommande barn. Nacka 
kommun har deltagit i arbetet både i styrgrupp och i arbetsgrupper. De nya riktlinjerna 
avser att underlätta och förtydliga arbetet med ensamkommande barn och ungdomar.  
 
Syftena med riktlinjerna är att 

• tydliggöra den kommunala socialtjänstens ansvar i förhållande till andra aktörer  
• utgöra en samlad vägledning för handläggningen av ärenden  
• underlättaren likvärdig behandling då dessa barn och unga är mycket rörliga mellan 

länets kommuner genom olika placeringar och omfattas av olika myndighetsansvar 
 
Revideringarna handlar framförallt om 

• vem som gör vad kring barnets särskilt förordnade vårdnadshavare 
• ansvarsfördelning vid familjeåterförening  
• vem som ska informera vem om att ett barn har placerats i en kommun  

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 oktober 2014 
Social- och äldrenämnden nämnden den 23 september 2014 § 151 
Revidering av de Länsgemensamma riktlinjerna för handläggning av ärenden vid 
socialtjänsten kring ensamkommande barn – KSL, 2014-06-12 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i social- och äldrenämnden nämnden den 23 september 2014 § 151 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen att anta Kommunförbundet 
Stockholms Läns riktlinjer för handläggning av ärenden vid socialtjänsten kring 
ensamkommande barn. 
Social- och äldrenämnden antog yttrande till Kommunförbundet Stockholms län. 
 

Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 141 Dnr KFKS 2014/866-700 

SOU 2014:49; ”Våld i nära relationer - en folkhälsofråga”  
Yttrande till regeringen. 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar social- och äldrenämndens förslag till yttrande över SOU 2014:49, 
”Våld i nära relationer – en folkhälsofråga”. 
 
Paragrafen förklaras för omedelbart justerad. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått på remiss att yttra sig över betänkandet ”Våld i nära relationer – en 
folkhälsofråga” (SOU 2014:49).   
 
I yttrandet redogörs för Nacka kommuns synpunkter på remissen. Sammanfattningsvis är 
Nacka kommun mycket positiv till att betänkandet tagits fram och instämmer i huvudsak i 
de förslag som betänkandet innehåller.  
 
Nacka kommun har synpunkter på följande förslag: 

• Förslaget om att inrätta en barnlots behöver utredas närmare.  
• Rättsläget behöver klargöras för barn som är medföljande i skyddat boende.  
• En ekonomisk konsekvensanalys saknas kring förslaget att det ska åligga 

kommunen att erbjuda våldsutövare stöd i syfte att upphöra med sitt 
våldsutövande.  

• Det är viktigt att säkerställa att handläggningstiden hos Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) att bevilja boendetillstånd inte begränsar utbudet av skyddade 
boenden. 

• Kommunen ifrågasätter förslaget om att alltid inleda en utredning då det inte alltid 
får anses vara till barnens bästa.  

• Utredningen lyfter fram vikten av att nå våldsutsatta i ett mycket tidigare skede. 
Nacka kommun instämmer men delar inte utredningens förslag till hur kommuner 
ska uppnå detta.  

• Utredningen föreslår att möjligheten för socialtjänsten att följa upp en 
barnavårdsutredning utökas. Nacka kommun vill lyfta att utredningen även bör 
uppmärksamma de barn som efter avslutad utredning får en insats men där insatsen 
avbryts i förtid.  
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• Nacka kommun ställer sig frågande till att erbjuda statligt anställda våldsutövare 
behandling inom ramen för företagshälsovården. En sådan insats bör vara 
kvalitetssäkrad ur brottsoffrens perspektiv och kan inte ges isolerad. 

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 september 2014 
Social- och äldrenämnden nämnden den 23 september 2014 § 152 
Förslag till yttrande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i social- och äldrenämnden nämnden den 23 september 2014 § 152 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen att anta föreslaget yttrande över 
betänkandet ”Våld i nära relationer – en folkhälsofråga” (SOU 2014:49) till 
Justitiedepartementet. 
 
Social- och äldrenämnden beslutade att punkt 5 under kommunens synpunkter i yttrandet 
omformuleras från ”Kommunen ställer sig frågande till förslaget om att alltid inleda en 
utredning” till ”Kommunen ifrågasätter förslaget om att alltid inleda en utredning då det int 
alltid får anses vara till barnens bästa.” 
 

Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 142 Dnr KFKS 2014/698-514 

 

Motion kommunalt parkeringsbolag i Nacka 
Motion den 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut 
 
Förslaget att bilda ett kommunalt parkeringsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 
som kommunfullmäktige inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 juni 2014 en 
motion med förslag om att kommunen skapar ett kommunalt parkeringsbolag. Det 
kommunala parkeringsbolaget skulle ta ett övergripande ansvar att lösa 
parkeringsproblematiken när Nacka bygger stad.  
 
Kommunens trafikenhet har i uppdrag att bland annat jobba med trafikplanering och 
parkeringsfrågor. I enhetens uppdrag ingår dessutom att bevaka allmänna intressen som 
berör vägar och framkomlighet i samband med genomförande av nya detaljplaner och 
exploateringsavtal.  
 
Stadsledningskontoret föreslår att förslaget att bilda ett kommunalt parkeringsbolag avslås. 
Just nu pågår ett arbete inom kommunen kring den framtida parkeringssituationen. Att 
bilda ett kommunalt aktiebolag innan analysen är klar anser stadsledningskontoret inte är 
rimligt. At bilda ett aktiebolag förutsätter dessutom en ekonomisk omprioritering som 
stadsledningskontoret inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen.  
 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens och sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 8 september 2014 
Motion 
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med controllerenhetens och sociala kvalitetsenhetens 
förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Teknikutveckling, miljömedvetna invånare och förändrade resmönster innebär också 
förändrade behov för hur parkeringsbehovet är i kommunen. Vi Socialdemokrater tror att 
vi på sikt kommer att se dyka upp som bättre motsvarar behovet hos kommunens invånare. 
Även om vi inte kan ställa oss bakom själva formuleringen i motionen är vi mycket positiva 
till andemeningen i motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 143 Dnr KFKS 2014/699-370 

Kommunal vindkraft 
Motion den 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Fullmäktige noterar därvid att 
kommunen sedan den 1 januari 2014 till 100 procent köper förnybar energi.   
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionären föreslår att: 
- Kommunen omgående initierar köp av färdig vindkraft eller planerar för att bygga egen 
vindkraft 
- All el som förbrukas i kommunens verksamheter ska vara grön el 
 
Sedan 1 januari 2014 köper Nacka kommun in 100 procent grön el märkt ”Bra miljöval - 
vatten”. ”Bra miljöval” är Naturskyddsföreningens miljömärkning av el. Det innebär att 
Nacka redan idag ligger i framkant för inköp av förnybar el till sina verksamheter.  
 
Förslaget är att motionen avslås och att fullmäktige noterar att kommunen redan köper in 
100 procent förnybar energi. 
 

Handlingar i ärendet 
Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 29 september 2014 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till samordnings- och utvecklingsenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Khashyar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi Socialdemokrater tycker att en kommun på frammarsch måste ta på sig ledartröjan i 
klimat- och miljösatsningar. Vindkraften är en kostnadseffektiv och förnyelsebara 
energikälla. I småskalig produktion kan den nya tekniken dessutom användas med lågt 
störmoment och många positiva uppsidor för kommunen. Vi känner viss tvekan till just de 
tillvägagångssätt som slåss fast i motionen, men vi är varma anhängare av att närmare 
utreda möjligheterna för Nacka att engagera sig i produktion och stöttande av produktion 
av förnyelsebara källor, såsom vindkraften.” 
- - - - - 
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§ 144 Dnr KFKS 2014/829-439 

Boovägens kulturhistoriska miljö 
Remiss av motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan 
Kjellman (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret, tekniska 
nämnden och kulturnämnden för utredning och förslag till beslut senast den 17 februari 
2015. 
 

Ärende 
Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 22 september 2014 en motion med förslag om hur 
kommunen kan värna och bevara värdefull historisk miljö i Boo i en tid då mycket 
förändras i Nacka. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 2 oktober 2014 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag med tillägget att motionen 
också att remitteras till tekniska nämnden. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 145 Dnr KFKS 2014/830-259 

Alphyddans grönområde 
Remiss av motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan 
Kjellman och Rahim Jafari (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden för utredning och förslag till beslut senast den 10 februari 2015. 
 

Ärende 
Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman och Rahim Jafari (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 22 september 2014 en motion med förslag om att 
bevara Alphyddans grönområde och bygga bostäder på annan mark. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 2 oktober 2014 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2014/831-829 

Utegym i Nacka 
Remiss av motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan 
Kjellman och Rahim Jafari (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till fritidsnämnden för utredning 
och förslag till beslut senast den 17 februari 2015. 
 

Ärende 
Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman och Rahim Jafari (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 22 september 2014 en motion med förslag om att 
anlägga ett utomhusgym i Centrala parken i Orminge samt i andra större bostadsområden i 
Nacka. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 2 oktober 2014 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2014/831-829 

 

Övriga frågor 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
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